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Zápis  
z 18. zasedání Akademického senátu UHK dne 2. března 2022 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, doc. Martin Šandera, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří Lipovský, 
dr. Libuše Svobodová, dr. Karel Mls, dr. Jitka Kühnová, doc. Karel Kouba, doc. Martin Paleček, 
dr. Adam Skarka, Mgr. Matyáš Strnad, dr. Lukáš Zábranský, Štěpán Kubelka., Ing. Lucie Novotná, 
Bc. Dominik Horníček, Bc. Dominik Šípoš, Mgr. Dominik Miškář, Mgr. Kateřina Voglová, Michal 
Pajer.  
 
Omluveni: doc. Václav Bělík, Žofia Chrienová, Nikola Blahynková.  
Mgr. Marcela Turay a Mgr. Dominik Fišer se připojili k zasedání později. 
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, dr. Pavlína Springerová, 
prorektorka, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, doc. Jan Kříž, děkan PřF, dr. Jan Prouza, děkan FF, 
doc. František Vaníček, děkan PdF, doc. Petra Poulová, proděkanka FIM a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Online zasedání zahájila a řídila 
předsedkyně AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 24 členů. 
Předsedkyně informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 18 členů (KAP 10 a SK 
8 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Sebehodnoticí zpráva Univerzity Hradec Králové (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína 
Springerová, Ph.D., prorektorka). 

2) Vyhlášení doplňovacích e-voleb do SK AS UHK za FIM (předkládá 
doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 

3) Různé:  
a) Stav příprav rozpočtu na rok 2022 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 

 
Hlasování: pro - 18 proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 18. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Doc. Tomášková před začátkem jednání požádala rektora prof. Kuču, aby seznámil přítomné 
se současnou situací na UHK ve vztahu k invazi na Ukrajině.  
Prof. Kuča sdělil, že dané řešili s děkany na dnešním kolegiu rektora a konstatoval, že ministr 
školství vyzval, aby univerzity zrušily smlouvy s ruskými školami a nabídly pomocnou ruku 
ukrajinským studentům. Rektor poděkoval studentům za uspořádaný happening a připomněl, 
že nemá cenu zasílat na Ukrajinu věcné dary ani léky, ale spíše finanční podporu. V závěru prof. 
Kuča vyzval k podpoře Ukrajiny, k adekvátnímu chování na akademické půdě a neodsuzování 
dlouholetých spolupracovníků z jiných zemí.  
 
Bod 1. Sebehodnoticí zpráva Univerzity Hradec Králové (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína 
Springerová, Ph.D., prorektorka). 
 
Dr. Springerová uvedla, že zpráva vychází z doporučení osnovy IEP a vypracovala ji sebehodnoticí 
skupina. Prezentace se zaměřuje na shrnutí hlavních závěrů a doporučení. Za silné stránky 
univerzity považuje komise – mj. pevně zakotvenou pozici v regionu; úspěšný rozvoj 
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internacionalizace; důraz na akademickou samosprávu; otevřenou a ambiciózní instituci 
s potenciálem ke změně a dynamickému růstu. Slabé stránky univerzity komise vidí mj. v řízení 
UHK – poměrně vysoká míra decentralizace; v nevyužitém potenciálu pro mezifakultní spolupráci;  
v nedokončené implementaci některých procesů v systému zajišťování a hodnocení kvality; 
v nepropojení datových zdrojů a obtížném získávání některých dat pro monitorování 
a vyhodnocování činností; ve výzkumu – decentralizace, velká administrativní a výuková zátěž 
akademických pracovníků; absence významných mezinárodních projektů; ve vzdělávací činnosti – 
tvorba studijních programů, negarantováno zapojení absolventů a odborníků z praxe, relativně 
malý zájem o hodnocení výuky předmětů; v internacionalizaci – zdvojjazyčňování univerzitního 
prostředí, interní software pro zaměstnance, nabídka cizojazyčných programů a dále chybí vyšší 
míra centrální koordinace. 
 
Diskutovalo se centrální řízení činností a publikování článků (dr. Lipovský, dr. Springerová). 
 
AS UHK projednal Sebehodnotící zprávu Univerzity Hradec Králové. 

Bod 2. Vyhlášení doplňovacích e-voleb do SK AS UHK za FIM (předkládá doc. Ing. Bc. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 

Doc. Tomášková sdělila, že k 18. 3. 2022 na svou pozici v SK AS UHK rezignuje senátor Bc. Dominik 
Horníček za FIM UHK. Aktuálně není žádný náhradník příslušné fakulty. Z toho důvodu AS UHK 
vyhlásí doplňovací e-volby na FIM UHK do SK AS UHK.  
 
Navržená komise ve složení:  
Ing. Eva Freibauer Hamplová, Ph.D. (předsedkyně), Ing. Gabriela Trnková, Ph.D., Ing. Karel Mls, 
Ph.D. 
 
Termín e-voleb: 18. 4. – 25. 4. 2022. Bude se jednat o první použití e-voleb na UHK. 
 
Bc. Horníček poděkoval členům vedení UHK a fakult, členům AS UHK a studentkám a studentům 
za projevenou důvěru a uvedl, že rezignoval z pracovních a osobních důvodů. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Mgr. Marcela Turay a Mgr. Dominik Fišer z SK se připojili k jednání; v okamžiku hlasování byl 
počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 10, celkem 20. 
 
Hlasování o navržené komisi ve složení:  
dr. Freibauer Hamplová: pro – 18, proti - 0, zdržel se – 2, 
dr. Trnková: pro – 17, proti - 0, zdržel se – 3, 
dr. Mls: pro – 15, proti - 0, zdržel se – 5. 
 
AS UHK vyhlásil doplňovací e-volby do SK AS UHK za FIM. 

Bod 3. Různé: 

a) Stav příprav rozpočtu na rok 2022 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Ing. Klicnar sdělil, že jsme zatím z MŠMT neobdrželi veškeré podklady pro přípravu rozpočtu 
na rok 2022; k dispozici je ukazatel K, který rozdělujeme v rámci ministerské metodiky na fakulty. 
Aktuálně je přibližně 90% rozdělených financí dle ukazatelů; máme připravené náklady 
celouniverzitních pracovišť, které můžeme projednat s EK AS UHK. Kvestor upozornil na náklady, 
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které jsou významným způsobem ovlivněny inflací, stářím budov, ale i zvýšením cen energií, čímž 
jsou ovlivněny i náklady některých pracovišť. 
 
Předsedkyně dr. Svobodová se domluvila s Ing. Klicnarem na prezenčním jednání s ekonomickou 
komisí.  
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

 
1. Byl schválen program 18. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK projednal Sebehodnoticí zprávu Univerzity Hradec Králové. 
3. AS UHK vyhlásil doplňovací e-volby do SK AS UHK za FIM. 

 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet členů AS UHK: 
20.   

Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0.  
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 6. dubna 2022 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 2. 3. 2022                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


